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§ 129 Godkännande av dagordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna dagordningen. 

 

Dnr  
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§ 130 Information om Stiftelsen Gammelstilla Bruk 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 
Stiftelsen Gammelstilla Bruk bildades 1985. Hofors kommun har två mandat i styrelsen, 
Torsåkers hembygdsförening och Gammelstilla bylag har också två mandat vardera. 
 
Stiftelsen har i uppdrag att underhålla och vårda ett antal fastigheter i Gammelstilla. Flera 
fastigheter är i stort behov av underhåll. Stiftelsen är beroende av hyresintäkter för att 
klara ett visst underhåll. 
 
Idag används bruksmiljön till rastplatser och strövområden, ställplatser, klensmedja och 
snickeriverkstad. Antalet besökare under året uppskattas till ca 8000.  
 
Stiftelsen ser behov av utveckling av bruket genom bland annat scen för större publika 
framträdanden, främja skapandet av övernattningsmöjligheter och sanering av Tegelmaga-
sinet. 

Beslutsunderlag 
Muntlig information, Katarina Petersson, kommunens representant i Stiftelsen Gammels-
tilla Bruk 
 

Dnr  
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§ 131 Upprättande av översiktsplan 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt Västra Gästriklands samhällsbyggnadsförvaltning 
att påbörja arbetet med en projektplan för framtagande av ny kommunövergripande över-
siktsplan. 

Reservationer 
Samuel Gonzalez (V), Carina Halfvars (V) och Ziita Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet 
att avslå tilläggsyrkandet. 

Ärende 
Enligt plan- och bygglagen, 3 kap § 1, ska varje kommun inneha en aktuell översiktsplan. 
 
Översiktsplanen är en strategisk plan som beskriver kommunens avsikter när det gäller 
framtida mark och vattenanvändning i form av exempelvis strategier för bebyggelseut-
veckling, trafikförsörjning, naturmiljöer med flera intressen. Översiktsplanen ska hållas ak-
tuell och aktualitetsprövas minst en gång varje mandatperiod. 
 
Gällande Översiktsplan för Hofors kommun antogs av kommunfullmäktige 2010-06-14. I 
Översiktsplan 2010 angavs 2030 som tidsperspektivet. 
 
Det finns många faktorer som idag pekar på att en ny översiktsplan ska upprättas. Över-
siktsplan för kommun måste kunna spegla nuvarande politiska viljeinriktning samt uppdat-
eras utifrån nuvarande planeringsförutsättningar. Målet bör vara att ny översiktsplan för 
Hofors kommun antas inför nästa mandatperiod.  
 
Syftet med framtagande av projektplan för en ny kommunövergripande översiktsplan är att 
arbeta fram en ny modern och aktuell översiktsplan för kommunens mark- och vattenom-
råden. Innehållet i översiktsplanen ska vara av strategisk karaktär för att undvika att det 
blir omodernt direkt efter antagandet. Projektet blir även starten för en kontinuerlig över-
siktsplaneprocess där aktualiseringen kan ske mer regelbundet genom mindre uppdate-
ringar och tillägg till översiktsplanen. 
 
Översiktsplanen ska medverka till att uppfylla Hofors kommuns vision genom att utarbeta 
övergripande strategier för hur utveckling av mark- och vattenområden ska ske för kom-
munens tätort, byar och landsbygd. 
 
Planen ska bidra till att det blir enklare att hantera inkommande förfrågningar gällande 
planbesked, förhandsbesked, bygglovgivning och andra förändringar av den fysiska miljön. 
 
Den nya översiktsplanen upprättas i ett digitalt GIS-baserat format så att den enklare 
kommer att kunna revideras i ett rullande översiktsplanearbete framöver. 

Dnr 2019/102 
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Projektet ska vara en öppen process och ska föras fram i dialog med medborgare och andra 
aktörer. 
Målet med översiktsplanen är att skapa en inriktning och brett förankrad överenskom-
melse för en hållbar långsiktig planering och utveckling av kommunens mark- och vat-
tenanvändning. 

Ekonomisk kalkyl 
I uppdraget med projektplan ska en ekonomisk kostandsanalys göras som ska presenteras 
för kommunstyrelsen under våren. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block, kommunchef 2019-11-04 
KSAU 2019-11-05/ § 99 
Muntlig information Raul Johnson, t.f. plan- och byggchef och Joel Eklund, planarkitekt  

Beslutsförslag under mötet 
Samuel Gonzalez (V) och Ziita Eriksson (M) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag med tillägget att Kommunstyrelsen beslutar 
att alla partier ska få representation i den politiska styrgruppen. 
 
Arne Evertsson (L) och Daniel Johansson (S) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar i enlig-
het med Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 
 
Daniel Johansson (S) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att avslå Samuel Gonzalez (V) 
tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag om bifall till Kommunstyrelsens arbetsut-
skotts förslag från Samuel Gonzalez (V) m.fl. samt ett förslag om tillägg från Samuel Gonza-
lez (V) m.fl. och ett förslag om avslag gällande detsamma från Daniel Johansson (S).  
 
Ordförande frågar först om det är Kommunstyrelsens mening att besluta i enlighet med 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och finner att så är beslutat. 
 
Ordförande ställer sedan förslaget om tillägg mot avslag av detsamma och finner att Kom-
munstyrelsen har beslutat att avslå tilläggsyrkandet. Votering begärs och utförs genom 
upprop. Resultatet utfaller med 5 röster för bifall av tillägget och 6 röster för avslag av till-
ägget (se bilaga omröstningsprotokoll).  

Expedieras 
Yvonne Mickels, Samhällsbyggnadschef VGS 
Raul Johnson, Plan- och byggchef VGS 
Akten 
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§ 132 Taxa plan- och bygglagen m m 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att 

 anta ny taxa för plan- och bygglagen samt kart och mätverksamhet och att nya 
taxan träder i kraft den 1 januari 2020, varvid tidigare taxa upphör att gälla. 

 handläggningskostnaden per timme för bilaga A ska vara 936 kronor, för bilaga B 
1 270 kronor och för bilaga C 1 170 kronor. 

 
Ziita Eriksson (M) deltar inte i beslutet p.g.a. av att hon tycker att det är otydligt vilka hand-
lingar som finns med som beslutsunderlag. 

Ärende 
Västra Gästriklands samhällsbyggnadsnämnd (VGS) fattade den 2019-09-24 beslut om att 
föreslå komunfullmäktige att genomföra förändringar i taxan kring plan- och bygglagen.  
 
Bakgrunden är att under 2018 trädde en ny taxa för verksamhet enligt plan- och bygglagen 
samt kart- och mätverksamhet i kraft i Hofors, Ockelbo respektive Sandviken. Taxan bygger 
på det underlag som SKL presenterade under 2014 där utgångspunkten var att få ett tydli-
gare och mer transparent material. Taxekonstruktionen från 2014 skiljer sig mycket åt jäm-
fört med tidigare underlag från SKL. Denna taxa skilde sig åt mellan de tre kommunerna då 
Hofors och Ockelbo valde att sänka taxan med 20 % och på så vis subventionera priset ge-
nom avgiften till VGS. 
 
Genom att det skedde stora förändringar i taxekonstruktionen har VGS genomfört en or-
dentlig genomgång av material skett vilket bland annat medfört flera redaktionella änd-
ringar. De flesta ändringarna i bilaga A medför en minskning av uppskattad genomsnittlig 
tidsåtgång för olika ärendetyper. För några ärendetyper medför det däremot en ökning av 
uppskattad genomsnittlig tidsåtgång. För bilaga B och C föreslås enbart mindre förändring-
ar. 
 
Beräkningen enligt SKL:s modell för uträkning av handläggningskostnad har uppdaterats för 
att fastställa nivå på en ny timavgift som följer den kostnadsutveckling som skett. De fasta 
avgifter föreslås räknas upp med 6 procent vilket motsvarar den sammanlagda indexhöj-
ning (PKV) som skett sedan nuvarande taxa antogs. Med det lämnade förslaget skulle ti-
mavgiften för bygglov etc öka med 29,42 %, detaljplan med 13,39 % och kart- och mät med 
7,34 %.  
 
Det är kommunfullmäktige som beslutar i dessa taxefrågor för respektive kommun. För-
valtningen har gått igenom de föreslagana ändringarna och har inget att erinra mot änd-
ringarna gällande detaljplan och kart- och mät. Däremot anser förvaltningen att den nuva-
rande subventionen på 20 % gällande bygglov kvarstår. Ökningen blir helt enkelt svår att 

Dnr 2019/86 
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förklara för företag och medborgare då kommunens ambition är att öka byggandet i kom-
munen. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-10-24 
VGS 190924 § 152 Taxa plan- och bygglagen mm 
Tjänsteskrivelse Taxa PBL karta och mät 
Taxa PBL, karta och mät inkl. bilagor 
KSAU 2019-11-05/ § 105 
Muntlig information Emelie Johnsson, Verksamhetsutvecklare VGS 

Beslutsförslag under mötet 
Daniel Johansson (S) och Samuel Gonzalez (V) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att 
föreslå Kommunfullmäktige att 

 anta ny taxa för plan- och bygglagen samt kart och mätverksamhet och att nya 
taxan träder i kraft den 1 januari 2020, varvid tidigare taxa upphör att gälla. 

 handläggningskostnaden per timme för bilaga A ska vara 936 kronor, för bilaga B 
1 270 kronor och för bilaga C 1 170 kronor. 

Expedieras 
VGS 
Akten  
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§ 133 Taxa miljöbalken 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att  

 anta ändringar i taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken,  

 avgiften för handläggning enligt denna taxa är 1 120 kr per timme och att  

 ändringar och den nya timavgiften ska börja gälla den 1 januari 2020.  

Ärende 
Västra Gästriklands samhällsbyggnadsnämnd (VGS) fattade den 2019-09-24 beslut om att 
föreslå komunfullmäktige att genomföra förändringar i avgifter för tillsyn och prövning en-
ligt miljöbalken. 
  
Bakgrunden är att den 1 januari 2018 trädde en taxa för prövning och tillsyn enligt miljö-
balken i kraft i Hofors, Ockelbo respektive Sandviken. Taxan utgår från Sveriges Kommuner 
och Landstings, SKL:s modell med tidsfaktorer, med anpassningar utefter de lokala förut-
sättningarna. Tidsfaktorn multipliceras sedan med gällande timtaxa. Tidsfaktorer och avgif-
ter framgår av taxebilaga 1-2. Timavgiften beräknas fram utifrån Sveriges Kommuner och 
Landstings, SKL:s modell för uträkning av handläggningskostnad. 
Beräkningen har uppdaterats för att fastställa nivå på en ny timavgift som följer den kost-
nadsutveckling som skett. Även mindre ändringar i taxebilaga 2 föreslås. Detta motsvarar 
en ökning med 2,75 %.  
 
Det är kommunfullmäktige som beslutar i dessa taxefrågor för respektive kommun. För-
valtningen har gått igenom de föreslagana ändringarna och har inget att erinra mot dem. 
Därför föreslås att de nya taxorna fastställs. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-10-24 
VGS 190924 § 150 taxa miljöbalken 
Tjänsteskrivelse miljöbalkstaxa 
Taxa miljöbalken inkl. bilagor 
KSAU 2019-11-05/ § 107 
Muntlig information Emelie Johnsson, Verksamhetsutvecklare VGS 

Expedieras 
VGS 
Akten  
 

Dnr 2019/84 
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§ 134 Taxa strålskyddslagen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att  

 anta ändringar i taxa för tillsyn enligt strålskyddslagen,  

 avgiften för handläggning enligt denna taxa är 1 120 kr per timme och att  

 ändringar och den nya timavgiften ska börja gälla den 1 januari 2020.  

Ärende 
Västra Gästriklands samhällsbyggnadsnämnd (VGS) fattade den 2019-09-24 beslut om att 
föreslå komunfullmäktige att genomföra förändringar i avgifter för tillsyn kring strålskydds-
lagen. 
 
Bakgrunden är att den 1 januari 2018 trädde en taxa för tillsyn enligt strålskyddslagen i 
kraft i Hofors, Ockelbo respektive Sandviken. Avgift enligt taxan tas ut som fast avgift, årlig 
tillsynsavgift samt timavgift. Timavgiften beräknas fram utifrån Sveriges Kommuner och 
Landstings, SKL:s modell för uträkning av handläggningskostnad. Beräkningen har uppdate-
rats för att fastställa nivå på en ny timavgift som följer den kostnadsutveckling som skett 
och innebär en ökning på 2,75 %. 
 
Det är kommunfullmäktige som beslutar i dessa taxefrågor för respektive kommun. För-
valtningen har gått igenom de föreslagana ändringarna och har inget att erinra mot dem. 
Därför föreslås att de nya taxorna fastställs. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-10-24 
VGS 190924 § 151 Taxa strålskyddslagen 
Tjänsteskrivelse strålskyddstaxa 
Taxa för strålskydd inkl. bilaga 2020 
KSAU 2019-11-05/ § 106 
Muntlig information Emelie Johnsson, Verksamhetsutvecklare VGS 

Expedieras 
VGS 
Akten  
 

Dnr 2019/85 
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§ 135 Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att  

 anta ny taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen  

 den nya taxan träder i kraft den 14 december, varvid tidigare taxa upphör att gälla  

 de nya timavgifterna och inställelseavgiften ska börja tillämpas från och med den 1 
januari 2020. Tidigare beslutade timavgifter och inställelseavgift ska fortsatt tilläm-
pas till och med den 31 december 2019  

 förklara ärendet omedelbart justerat  

Ärende 
Västra Gästriklands samhällsbyggnadsnämnd (VGS) fattade ett ordförandebeslut den 2019-
10-14 om att föreslå komunfullmäktige i Hofors att genomföra förändringar i avgifter för 
offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen 
 
Bakgrunden är att Eus nya kontrollförordning får ekonomiska konskevenser för verksam-
heten. Detta beskrivs i bifogat dokument. Genom att den nya kontrollförordningen börjar 
gälla den 14 december behöver den nya taxan träda i kraft så snart som möjligt. Därför 
behöver ärendet förklaras som omedelbart justerat.  
 
Det är kommunfullmäktige som beslutar i dessa taxefrågor för respektive kommun. För-
valtningen har gått igenom de föreslagana ändringarna och har inget att erinra mot dem. 
Därför föreslås att de nya taxorna fastställs. 

Ekonomisk kalkyl 
Justeringen av taxorna kommer att innebära en ökning med 2,59 %, 4,85 % respektive 3,31 
%. Skulle detta inte ske skulle verksamheten förlora ca 2 miljoner kronor i intäkter och helt 
sakna intäkter för kontrollen som enligt reglering ska vara helt intäktsfinansierad.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-10-24 
Taxa livsmedelslagstiftnigen Hofors Kommun  
Taxa för offentlig kontroll av livsmedelslagstiftningen, Hofors 
Bilaga 1, livsmedel 2020 Hofors, Ockelbo och Sandviken 
KSAU 2019-11-05/ § 104 
Muntlig information Emelie Johnsson, Verksamhetsutvecklare VGS 

Expedieras 
VGS 
Akten 
 

Dnr 2019/92 
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§ 136 Taxa för tillsyn tobak m.m 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att 

 avgiften för handläggning enligt denna taxa är 1 120 kr per timme,  

 den nya timavgiften ska börja gälla den 1 januari 2020. 

Ärende 
Västra Gästriklands samhällsbyggnadsnämnd (VGS) fattade ett ordförandebeslut den 2019-
10-14 om att föreslå komunfullmäktige i Hofors att genomföra förändringar i avgifter för 
tillsyn av tobak med mera. 
 
Bakgrunden är att den 12 december 2018 beslutade riksdagen att införa en ny lag, Lag om 
tobak och liknande produkter (2018:2088), som började gälla den 1 juli 2019. På grund av 
de ändringar som den nya lagen medför med bland annat tillståndsplikt för handel med 
tobak och ett ändrat tillsynsansvar jämfört med tidigare tobakslag behövde taxan för hand-
läggning av tobaksärenden från 2018 ändras. Ändringar antogs i respektive kommunfull-
mäktige i september 2019.  
 
Vid ändringen i september 2019 föreslogs den nuvarande timavgiften i taxan på 1 090 kr 
(2019) fortsatt gälla. Västra Gästriklands samhällsbyggnadsförvaltning har därefter uppda-
terat beräkningen enligt SKL:s modell för uträkning av handläggningskostnad för att fast-
ställa nivå på en ny timavgift inför 2020 som följer den kostnadsutveckling som skett. De 
föreslår nu en ny taxa på 1120 kr, vilket motsvarar en procentuell ökning med 2,75 %. 
 
Det är kommunfullmäktige som beslutar i dessa taxefrågor för respektive kommun. För-
valtningen har gått igenom de föreslagana ändringarna och har inget att erinra mot dem. 
Därför föreslås att de nya taxorna fastställs. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block, kommunchef 2019-11-04 
Ordförandebeslut VGS 
Taxa tobak och receptfria läkemedel 
Taxa för tobak, e-cigaretter och receptfira läkemedel 2020 
KSAU 2019-11-05/ § 109 
Muntlig information Emelie Johnsson, Verksamhetsutvecklare VGS 

Expedieras 
Västra Gästriklands samhällbyggnadsnämnd 
Akten 
 

Dnr 2019/93 
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§ 137 Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekusorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att  

 anta ändringar i taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer,  

 avgiften för handläggning enligt denna taxa är 1 120 kr per timme och att  

 ändringar och den nya timavgiften ska börja gälla den 1 januari 2020.  

Ärende 
Västra Gästriklands samhällsbyggnadsnämnd (VGS) fattade den 2019-09-24 beslut om att 
föreslå komunfullmäktige att genomföra förändringar i avgifter för tillsyn enligt lagen om 
sprängämnespreskusorer. 
  
Bakgrunden är att den 1 januari 2018 trädde en taxa för tillsyn enligt lagen om sprängäm-
nesprekursorer i kraft i Hofors, Ockelbo respektive Sandviken. Avgift tas ut som timavgift 
och betalas i efterskott. Timavgiften beräknas fram utifrån Sveriges Kommuner och Lands-
tings, SKL:s modell för uträkning av handläggningskostnad. 
Beräkningen har uppdaterats för att fastställa nivå på en ny timavgift som följer den kost-
nadsutveckling som skett. Detta motsvarar en höjning med 2,75 %.  
 
Det är kommunfullmäktige som beslutar i dessa taxefrågor för respektive kommun. För-
valtningen har gått igenom de föreslagana ändringarna och har inget att erinra mot dem. 
Därför föreslås att de nya taxorna fastställs. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-10-24 
VGS 190924 §149 Taxa sprängämnesprekursorer 
Tjänsteskrivelse VGS 2019 69 
Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekusorer 2020 
KSAU 2019-11-05/ § 108 
Muntlig information Emelie Johnsson, Verksamhetsutvecklare VGS 

Expedieras 
Västra Gästriklands samhällsbyggnadsförvaltning 
Akten 
 

Dnr 2019/83 
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§ 138 Taxor och avgifter inom Fritidsenheten 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att 

 ändra i taxan där det står ”barn”, och finns en taxa, till ”ungdom”, att 12-kort ung-
dom ändras till 250 kronor och att seniorer och förmånstagare ska gå under samma 
taxagrupp, 

 utfallet på nya taxan utvärderas under 2021, 

 därefter föreslå Kommunfullmäktige  
o att fastställa föreslagna nya och justerade taxor och avgifter inom Fritidsen-

hetens verksamhetsområde att gälla från 2020-01-01. 
o att det råder 0-taxa för skolverksamhet i Fritidsenhetens anläggningar föru-

tom för rehabbassäng 
o att det råder föreningstaxa för övrig kommunal verksamhet i Fritidsenhetens 

anläggningar 

Reservation och protokollsanteckningar 
Samuel Gonzalez (V) deltar inte i beslutet om ändringsyrkandet från Sverigedemokraterna 
med motiveringen ”eftersom Sverigedemokraterna är ett fascistiskt parti, vi röstar av prin-
cip inte för förslag som lämnas av dem”. 

Ärende 
Inom fritidsenheten hanteras ett antal olika taxor och avgifter vid uthyrning av lokaler och 
vid entré till simhall. De flesta föreningar, privatpersoner och företag bokar lokaler som 
hyrs ut per timme, och det kan bokas både för en hel säsong och för enstaka tillfällen. Det 
finns olika nivåer på taxor; ungdom (träning/match), vuxen (träning/match), och privattaxa 
samt specialtaxa. Ungdomstaxan är den lägsta och är den som föreningar betalar för sin 
barn- och ungdomsträning/matcher. Vuxentaxa betalar föreningar när deras seniorgrupper 
har träning/matcher. Privattaxa betalar föreningar utanför Hofors kommun, privatpersoner 
och företag. Specialtaxa kan innebära olika saker, exempelvis kan en förening ha nolltaxa 
på grund av ett brukaravtal som betyder att föreningen hjälper till på anläggningen. 
 
Vissa taxor är beslutade i december 1992 och ett stort antal är från beslutade i juni 2008. 
Verksamheten har i vissa delar förändrats sedan 1992/2008 och det finns taxor som inte 
finns beslutade och det finns lokaler som inte längre är aktuella för att hyras ut och några 
har tillkommit. Det finns alltså ett behov av att anpassa taxorna både till dagens verklighet 
och nuvarande kostnadsläge. Fritidsenheten har därför gjort en översyn, samt informerat 
sig om hur det ser ut i andra kommuner och tagit hänsyn till demokratiska aspekter.  Tax-
orna föreslås att blir mer enhetliga och i vissa fall justeras till en nivå som är något högre än 
den vi har idag. Höjningen ligger i linje med den budget som antagits för Fritidsenheten för 
2020.  
 

Dnr 2019/91 
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Under dagtid nyttjas alla Fritidsanläggningar för skolverksamhet (kommunal förskola, 
grundskola, särskola och gymnasieskola). Det är så kallad 0- taxa i alla lokaler förutom Re-
habbassäng. Det föreslås fortsätta. För övrig kommunal verksamhet som bokar och nyttjar 
fritidsanläggningar gäller i dagsläget föreningstaxa. Även denna föreslås fortsätta.  
 
De nya och justerade taxorna och avgifterna föreslås träda ikraft 2020-01-01.  

Ekonomisk kalkyl 
Fritidsenhetens budget är inför år 2020 justerad, vad gäller intäkter för lokalupplåtelse, 
med 270 000 kr och för intäkter för badentréer med 25 000 kr. Med föreslagna höjningar 
kan det förväntas uppnås. Höjningen för föreningstaxan beräknas till 65 000 kr och reste-
rande ökade intäkter beräknas komma från extern uthyrning.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, Sarah Winges, Fritidschef, 2019-10-17 
Förslag till taxor Hofors Kommuns Idrottsanläggningar och övriga lokaler 
KSAU 2019-11-05 / § 111 

Beslutsförslag under mötet 
Anders Björk (HOP) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att i förslaget till taxa ändra där 
det står ”barn”, och finns en taxa, till ”ungdom” och att 12-kort ungdom ändras till 250 
kronor. 
 
Samuel Gonzalez (V) föreslår att Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att be-
sluta: 

 Att entréavgifterna för simhallen lämnas orörda, men i övrigt fastställa föreslagna 
avgiftshöjningar. 

 Att upphäva beslutet om att inrätta ett föreningsutskott under kommunstyrelsen. 

 Att ändra i delegationsordningen på så vis att i samtliga fall där det står angivet att 
delegation ligger hos föreningsutskottet, ska delegationen istället ligga hos arbets-
utskottet. 

 Att uppdra åt kommunstyrelsens arbetsutskott att utvärdera och vid behov lämna 
förslag på reviderade regler för kommunens föreningsbidrag. 

 
Hans Larsson (C) och Anne Persson (HOP) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag med de ändringar som Anders Björk (HOP) 
föreslagit. 
 
Margon Johansen (SD) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att seniorer och förmånsta-
gare ska gå under samma taxagrupp och tillägga ”förmånstagare” till seniorsgruppen. 
 
Anne Persson (HOP) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att utfallet på nya taxan utvär-
deras under 2021. 
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Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag om bifall till Kommunstyrelsens arbetsut-
skotts förslag från Hans Larsson (C) m.fl. och ett förslag från Samuel Gonzalez (V). Ordfö-
rande konstaterar att det även finns förslag om ändringar från Anders Björk (HOP) m.fl. och 
från Margon Johansen (SD), det finns även ett förslag om tillägg från Anne Persson (HOP). 
 
Ordförande ställer först förslagen om ändringar och tillägg mot avslag av desamma och 
finner en efter en att Kommunstyrelsen beslutat att bifalla ändrings- och tilläggsförslagen.  
 
Ordförande ställer sedan förslaget om bifall till Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag, 
inklusive beslutade ändringar och tillägg, mot Samuel Gonzalez (V) förslag och finner att 
Kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag, 
inklusive beslutade ändringar och tillägg. 

Expedieras 
Akten 
Fritidsenheten 
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§ 139 Tillsättande av föreningsutskott 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att 

 tillsätta ett föreningsutskott under kommunstyrelsen från och med 2020-01-01, 

 utse Torbjörn Jansson (S), ordf., Jakob Staland (C), v. ordf. och Anders Björk (HOP) 
till ordinarie ledamöter och att utse Linda-Marie Anttila (S), Torbjörn Nordström (L) 
och Samuel Gonzalez (V) till ersättare från och med 2020-01-01 till och med reste-
rande mandatperiod 2019-2022, 

 fastställa reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen inkl. arbetsordning för 
Kommunstyrelsens arbetsutskott och Föreningsutskott samt 

 uppdra till föreningsutskottet att utvärdera och vid behov lämna förslag på revide-
rade regler för kommunens föreningsbidrag. 

Reservation 
Samuel Gonzalez (V) reserverar sig mot beslutet. 

Ärende 
Enligt beslut i KF 2019-06-11 ska all hantering av föreningsbidrag samlas under kommun-
styrelsen.  
 
Därav föreslås ett bildande av ett Föreningsutskott. Utskottet ska bereda och fatta beslut 
gällande bidrag till föreningar och studieförbund enligt gällande regler för föreningsbidrag 
och kommunstyrelsens delegeringsordning.  
 
Utskottet föreslås bestå av 3 ledamöter och 3 ersättare, varav en utses till ordförande samt 
en till vice ordförande. Utskottet kan endast fatta beslut om ordförande eller vice ordfö-
rande samt två ledamöter är närvarande.  

Ekonomisk kalkyl 
I budget 2020 har föreningsbidrag placerats inom Kommunstyrelsen, men fördelat på olika 
ansvar. För att ha en enkel hantering i ekonomisystemet bör föreningsbidrag ha ett eget 
ansvar och hela budgeten samlas till ett ställe. Kommunchef och ekonomichef kommer att 
se över hur det på enklast och mest effektiva sätt ska hanteras. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Sarah Winges, 2019-10-24 
Reviderad delegationsordning  
KF 2019-06-11 § 59 
KSAU 2019-11-05/ § 110 

Dnr 2019/29 
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Beslutsförslag under mötet 
Daniel Johansson (S) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Kommunstyrel-
sens arbetsutskotts förslag samt att utse Torbjörn Jansson (S) till ordförande, Jakob Staland 
(C) till vice ordförande samt Linda-Marie Anttila (S) och Torbjörn Nordström (L) till ersät-
tare för resterande mandatperiod 2019-2022. 
 
Samuel Gonzalez (V) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att  

 utse Samuel Gonzalez (V) till ersättare i föreningsutskottet för resterande mandat-
period 2019-2022, 

 ändra i den föreslagna delegationsordningen på så vis att i samtliga fall där det står 
angivet att delegation ligger hos föreningsutskottet, ska delegationen istället ligga 
hos arbetsutskottet, 

 uppdra åt arbetsutskottet att utvärdera och vid behov lämna förslag på reviderade 
regler för kommunens föreningsbidrag, 

 i övrigt avslå kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 
 
Margon Johansen (SD) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att utse Margon Johansen 
(SD) till ledamot i föreningsutskottet och Anders Björk (HOP) som ersättare i föreningsut-
skottet för resterande mandatperiod 2019-2022. 
 
Anne Persson (HOP) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att utse Anders Björk (HOP) till 
ledamot i föreningsutskottet för resterande mandatperiod 2019-2022. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag om beslut från Daniel Johansson (S) om 
bifall till Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag samt Samuel Gonzalez (V) förslag om att 
förlägga uppdraget till Kommunstyrelsens arbetsutskott. Ordförande konstaterar också att 
det finns fyra förslag om ledamöter, varav ett förslag om ordförande och ett förslag om 
vice ordförande samt fyra förslag om ersättare.  
 
Ordförande ställer först Daniel Johanssons (S) förslag mot Samuel Gonzalez (V) förslag och 
finner att Kommunstyrelsen beslutat i enlighet med Daniel Johanssons (S) förslag.  
 
Sluten omröstning genomförs gällande val av ledamöter. Ziita Eriksson utses tillsammans 
med justeraren till rösträknare. De röstande avger efter upprop sina valsedlar i en valurna. 
Vid rösträkningen konstateras att 11 valsedlar lämnats, varav samtliga är giltiga. Resultatet 
utfaller enligt följande: 8 röster på Torbjörn Jansson (S), 8 röster på Jakob Staland (C), 3 
röster på Margon Johansen (SD) och 3 röster på Anders Björk (HOP). Lottning genomförs 
mellan Anders Björk (HOP) och Margon Johansen (SD) och lotten tillfaller Anders Björk 
(HOP).   
 
Då Anders Björk (HOP) väljs till ordinarie ledamot återstår endast tre förslag om ersättare 
och ingen omröstning behövs. 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 20 
(38) 

 Kommunstyrelsen  

 2019-11-19  

 

Justerare Utdragsbestyrkande 

 

 

Expedieras 
Kansliet 
Fritidsenheten 
Akten 
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§ 140 Information om teknisk förvaltning och status för kom-
munens gator och vägar 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 
Kommunens tekniska försörjning är organiserad inom Hoforshus. Uppdraget utgår från en 
funktionsbeskrivning som togs fram under 2012, vilken är i stort behov av revidering utifrån 
dagens ekonomiska läge och behov. I driftsbudgeten för teknisk försörjning ingår bland 
annat gator, vägar, broar, naturmark, parkmark, planteringar, lekplatser och badplatser. 
 
Kommunen har 67 bidragsvägar fördelat på 20 stycken enskilda samt 22 vägar där kommu-
nen är väghållare. Det årliga driftbidraget från Trafikverket/staten uppgick 2018 till ca 1,7 
mkr. I driften ingår ca 2 mil enskilda vägar där vi inte får något bidrag och där driftkostna-
den uppgår till ca 340 000 kr/år. En mindre utdömd bro finns bland dessa vägar där kost-
nad för renovering av bron beräknas till ca 1,5-2 miljoner (ingår i underhållskalkylen för 
broar). Hoforshus driftbudget för enskilda vägar var 2018 ca 3,4 mkr och för 2019 ca 3,3 
mkr. 
 
Det enskilda vägnätets underhåll är kraftigt undersatt, framförallt grusvägarna som utgör 
en stor del av vägnätet. För att uppnå normal standard på grusvägarna beräknas ett under-
håll på 60 mkr. Det finns 16 broar i kommunen som är i behov av underhåll. Underhållskal-
kylen är beräknad till ca 10 mkr. 
 
Kommunen är anläggningsägare till all belysning på kommunens gator och vägar både 
tätort och glesbygd. Kommunen är även anläggningsägare för belysning på vissa allmänna 
vägar som ägs och driftas av staten/trafikverket. Det finns ett behov av att ta fram en be-
lysningspolicy för kommunen. Ett förslag håller på att arbetas fram av teknisk försörjning. 

Beslutsunderlag 
Muntlig information Fredrik Brännvall, chef gator och park 

 

Dnr  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 22 
(38) 

 Kommunstyrelsen  

 2019-11-19  

 

Justerare Utdragsbestyrkande 

 

§ 141 Yttrande Regional utvecklingsstrategi 2020-2030 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta yttrandet som sitt eget och översända det till Region 
Gävleborg. 

Ärende 
Hofors kommun har bjudits in att lämna in synpunkter på remissförslag till ny Regional ut-
vecklingsstrategi för Gävleborgs län 2020-2030. Den regionala utvecklingsstrategin (RUS) 
visar hur vi vill att Gävleborg ska utvecklas framåt. Den ska vara vägledande för allt region-
alt utvecklingsarbete i länet. Ett förslag till ny regional utvecklingsstrategi (RUS) är framta-
gen i bred samverkan mellan många olika aktörer i länet under ledning av Region Gävle-
borg. 
Arbetet har pågått sedan hösten 2017 och involverat många personer som representerar 
aktörer i offentlig sektor, näringsliv, högskola och föreningsliv. 400 personer har deltagit vid 
Framtidsdagar och utöver det 400 personer i olika dialoger i mindre grupperingar på lokal 
och regional nivå. Därtill har många nyttjat möjligheten att lämna synpunkter via Region 
Gävleborgs webbplats. 
 
I arbetet inom Hofors kommun har yttranden inkommit från socialnämnden, barn och ut-
bildningsnämnden samt Entré Hofors. Dessa har sedan diskuterats i kommunstyrelsen och i 
detta dokument ligger en sammafattning. 
 
Hofors kommun ställer sig i huvudsak bakom det förslag som arbetats fram. Vi ser i stort 
att regionen har lyft fram de utmaningar och frågor som regionen står inför. Dock saknar vi 
i vissa fall en tydlig handlingsplan hur dessa ska genomföras, exempelvis gällande hur 
bredbandsutbyggnad i glesbygd ska genomföras. Utifrån innehållet i strategin vill vi dock 
särskilt framhålla detta: 
 
Kapitel 1 och 2 
Inga särskilda synpunkter. 
 
Kapitel 3 
Hofors vill trycka på vikten av att framhäva kommunernas diversitet och att kommunerna 
kompletterar varandra. Det är därför viktigt att gränsöverskridande samarbeten också prio-
riteras när det berör vissa delar av regionen. Vi vill också trycka på vikten av tillgänglig och 
nära vård och samhällsservice. God hälsa och friska medborgare är en hävstång för utveckl-
ing.  Jämlika livschanser är grundläggande för att bygga det hållbara samhället. Vi ser att 
länets gemensamma resurser bör fördelas mer jämlikt för att stimulera en levande lands-
bygd och ekonomisk utveckling i hela länet. 
 
Kapitel 4 
Inga särskilda synpunkter 

Dnr 2019/56 
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Kapitel 5  
Hofors kommun  anser att ett av de viktigare områdena i RUSen är en god infrastruktur – 
både den digitala, d.v.s. bredband, mobiltäckningar eller andra tekniker och den fysiska 
med vägar, kollektivtrafik och bra pendlingsalternativ. 
Vi ser detta som viktiga satsningar för att utveckla de gröna näringarna samt möjliggöra en 
flexibel arbetsmarknad och attraktiva boendemiljöer. En väl utbyggd och fungerande 
marknad inom de gröna näringarna minskar dessutom sårbarheterna vid krissituationer. 
 
Det är viktigt att inte bygga fast sig i redan starka stråk och platser. Det är minst lika viktigt 
att kunna ta sig till pulsådror och större orter.  Därför kan satsningar på mindre stråk och 
orter vara minst lika strategiskt för att stimulera en positiv utveckling. Länets gemensamma 
resurser fördelas jämlikt för att stimulera en levande landsbygd och ekonomisk utveckling i 
hela länet. Vi ser att jämlikhet och sammanhållning är hävstänger för utveckling.  
 
Arbetsmarknaden tar inte hänsyn till länsgränser. För att Hofors ska kunna få hit personal 
med den kompetens vi behöver bör en bättre kollektivtrafik under årets alla dagar byggas 
ut. Här ser vi att utökad kollektivtrafik mellan Gävleborg och Dalarna är strategiskt viktigt, 
den är även viktig för kommunens gymnasieungdomar som studerar i Dalarna så möjlig-
heten att pendla blir viktig, både sträckan mot Falun-Borlänge och Avesta. Låt GävleDala bli 
ett begrepp och svetsa samman dessa två starka industriregioner. 
 
Samhällsservice behöver finnas tillgängligt i hela länet såsom ungdomsmottagning, mödra-
vård och hälsocentral.  Stöd till civilsamhället och föreningslivet är avgörande för att skapa 
mötesplatser för gemenskap, lärande och folkbildning. Detta kan stötta besöksnäringen 
och kreativa näringar. För att stärka livskvalitén och folkhälsan är stöd till en rik fritid och 
tillgång till kulturupplevelser och kulturskapande viktigt. 
 
Digitalisering är ett måste för att klara kvalitetssäkring och med de rätta processerna öka 
effektivitet och produktivitet i det interna arbetet. Detta står i direkt beroende av den digi-
tala infrastrukturen. 
 
Det är också viktigt att länets gemensamma resurser fördelas för att stimulera en levande 
landsbygd. 
 
Kapitel 6 
Hofors vill särskilt trycka på att länet bör bli mer självförsörjande och satsa på gröna nä-
ringar, miljöteknik, livsmedels- och energiproduktion samt minska miljöpåverkan genom 
kortare transporter samt effektiv logistik. 
 
Kapitel 7 
Hofors vill lyfta behoven av integration och kompetens/kompetensutveckling är stor i hela 
länet. Trots att arbetsgivare, privata som offentliga, har svårt att rekrytera så är arbetslös-
heten hög. Regionen behöver dra till sig fler medborgare förutom att tillse att de vi har hos 
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oss trivs och blir kvar. Då krävs förutsättningar för attraktiva boenden men också möjlighet 
att utvecklas eller kompetensväxla.  
Därför bör det finnas ett fokus på landsbygdens livskraft och näringslivsutveckling. Vi ser 
att prioriterade områden måste vara att bygga moderna och attraktiva bostadsområden 
samt utveckla möjligheterna till utbildning, både via distansstudier och på plats i flera orter 
än länets största. 
När vi besöker våra företag är det behovet av kompetent arbetskraft till våra företag i 
kommunen som är det största samtalsämnet. Detta måste det satsas på så att företagen 
har chans att hävda sig på marknaden inte minst den internationella. 
 
Kapitel 8 
Hofors vill anföra att det är ett stort problem att det saknas kompetent arbetskraft, även 
om arbetslösheten är hög. Det är viktigt att skapa möjligheter så att utbildningsnivån höjs 
och att dåliga utbildningstraditioner bryts. De utbildningar som erbjuds måste stämma 
överens med det behov som finns inom regionen. Vi ser arbetet med exempelvis science 
center och lärcentra som särskilt viktiga. 
 
Ett viktigt område att satsa på är utbildningar och kompetensförsörjning som bidrar till att 
stärka vårt samhälle. Det kan vara såväl de högre utbildningarna som kommer att krävas 
inom våra industrier och småföretag - som de gröna näringarna som kanske inte alltid krä-
ver högre studier för att bidra med viktiga arbetsuppgifter som finns inom skogs- och jord-
brukssektorn. För att bygga hållbara samhällen är jämlika livschanser grundläggande. Där-
med är tillgång till utbildning avgörande. Vi ser att länets gemensamma resurser bör förde-
las mer jämlikt för att stimulera en levande landsbygd och ekonomisk utveckling i hela lä-
net. 
 
Övriga kommentarer: 
För övrigt önskar vi framhålla/lägga till följande delar: 
Saknar i dokumentet den ideella sektorns roll i denna strategi. Det finns med på s. 3 Inled-
ning, men saknas för övrigt. Ex. den ideella sektorns roll i det gränsöverskridande samar-
betet. Vi vill också trycka på vikten av att olika statliga myndigheter bör ta ett ansvar i 
mindre orter för att minska pendlandet och skapa arbetstillfällen. 
 
Stöd till civilsamhället bör också ske i form av närvarande poliser som en nödvändighet att 
motverka droganvändningen och kriminalitet, även behovet av skyddat boende ökar, an-
ledningen till behovet av skydd är både hedersrelaterat våld samt andra former av våld i 
nära relationer. 
 
Kartbilden med ”Stationsorter” bör kompletteras med Torsåker. 
Hofors efterfrågar också en utvärdering av den tidigare regionala utvecklingsplanen för att 
analysera vilken effekt den fick. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block 2019-10-24 
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Regional utvecklingsstrategi för Gävleborgs län 2020-2030 
Missiv regional utvecklingsstrategi 
KSAU 2019-11-05/ § 100 

Expedieras 
Region Gävleborg 
Akten 
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§ 142 Strategi för lokaloptimering 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att 

 ge kommunchefen i uppdrag att strategiskt arbeta för en effektiv användning av 
kommunens lokaler 

 arbetet skall påbörjas i slutet av 2019 och skriftligen rapporteras löpande till Kom-
munstyrelsen 

 tillsätta en styrgrupp för arbetet bestående av ordföranden för Kommunstyrelsen, 
Socialnämnden, Barn- och utbildningsnämnden samt Hoforshus, oppositionsråd, 
kommunchef, socialchef, skolchef, ekonomichef, administrativ chef, VD för Entré 
Hofors samt VD för Hoforshus. 

Ärende 
Kommunstyrelsen behöver, utifrån att Kommunfullmäktige fastställt ett mål kring effektiv 
användning av kommunala lokaler, hitta ett strategiskt arbetssätt för effektiv användning 
av kommunskoncernens lokaler. Vidare behöver man fastställa vilka fastigheter som är 
strategiskt viktiga för såväl kommunens verksamheter samt näringslivet och allmännyttan. 
 
Kommunkoncernen behöver finna en effektiv användning av de lokaler som finns i dess ägo 
såväl som vilka fastigheter som eventuellt kan säljas eller tas över/köpas av externa intres-
senter. Vidare behöver vi hitta såväl synergier och/eller underlätta för samarbeten inom 
och mellan de kommunala verksamheterna. 
Kommunens verksamheter ska inrymmas i, för verksamheten lämpliga lokaler. De lokaler 
som används ska vara kostnadseffektiva för kommunen som helhet. 
 
Arbetet skall påbörjas i slutet av 2019 och rapporteras tillbaks löpande till kommunstyrel-
sen. 
 
Mål och syfte 
Målet med denna strategi är dels att lokaloptimera och dels utveckla kommunen genom 
att möjliggöra synergier i syfte att frigöra medel och resurser för kvalitetshöjningar i verk-
samheterna, utveckla företagande och kommunen som attraktiv för etableringar och bo-
ende. 

Ekonomisk kalkyl 
Kostnader för detta arbete ska ligga inom ram och respektive part ska säkerställa att till-
räckliga personella resurser tillsätts. Arbetet förväntas leda till ekonomiska besparingar. 
Det är dock för tidigt att sätta en siffra på dessa. Det är också för tidigt att se vilka eventu-
ella investeringar som behöver göras för att kunna åstadkomma långsiktiga besparingar 
och effektiviseringar. 

Dnr 2019/90 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block, Kommunchef, 2019-10-22 
KSAU 2019-11-05/ § 103 

Expedieras 
Hoforshus 
Entré Hofors 
Akten 
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§ 143 Utbetalning av partistöd för 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att godkänna utbetalning av 
partistöd för år 2020 med:  
173 000 kronor till Arbetarpartiet Socialdemokraterna,  
95 500 kronor till Hoforspartiet,  
80 000 kronor till Sverigedemokraterna,  
64 500 kronor till Vänsterpartiet,  
64 500 kronor till Moderaterna,  
64 500 kronor till Liberalerna,  
49 000 kronor till Centerpartiet samt 
33 500 kronor till Kristdemokraterna.  

Ärende  
Kommunfullmäktige ska årligen fatta beslut om utbetalning av partistöd. Partierna ska se-
dan efterföljande år redovisa att stödet har använts till det ändamål som anges i Kommu-
nallagen. Enligt kommunens bestämmelser utgår ett årligt grundstöd om 18 000 kronor till 
partierna i Kommunfullmäktige och ett årligt mandatstöd om 15 500 kronor för varje man-
dat som partiet har i Kommunfullmäktige.  
 
Efter 2018 års val till Kommunfullmäktige finns 8 partier representerade, fördelade på 31 
mandat. För 2018 års partistöd har redovisningar lämnats in och godkänts för samtliga 8 
partier. 

Ekonomisk kalkyl  
Den totala kostnaden för partistöd uppgår 2020 till 624 500 kronor.  

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse Linda Höglin, Kanslichef, 2019-10-25  

Expedieras  
Partierna i fullmäktige  
Ekonomifunktionen  
Akten 

Dnr 2018/124 
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§ 144 Sammanträdesdagar 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att 

 fastställa nedanstående förslag till 2020 års sammanträdesdagar för Kommunstyrel-
sen,  

 föreslå Kommunfullmäktige att fastställa nedanstående förslag till 2020 års sam-
manträdesdagar för Kommunfullmäktige samt att uppdra till Kommunfullmäktiges 
presidium att planera så att två sammanträden kan förläggas i Torsåker. 

Ärende 
Ett förslag till sammanträdesdagar för Kommunstyrelsens arbetsutskott (KSAU), Kommun-
styrelsen (KS) och Kommunfullmäktige (KF) 2020 har arbetats fram av kansliet. Avstäm-
ningar har gjorts med ekonomifunktionen, kommunchefen, Kommunstyrelsens ordförande 
och med Kommunfullmäktiges presidium.  
 
Kommunfullmäktiges presidium har skickat ut ett förslag till partierna i fullmäktige om att 
tidigarelägga sammanträdena till kl. 15:00. Utifrån de synpunkter som kommit in kan det 
konstaterats att det saknas stöd bland ledamöterna för att tidigarelägga sammanträdena. 
 
I jämförelse med 2019 års sammanträdesdagar har ett sammanträde med KSAU, KS och KF 
tagits bort under hösten. Ett sammanträde med Kommunstyrelsen respektive Kommun-
fullmäktige föreslås förläggas till en onsdag, istället för tisdag, för att undvika krock med 
Regionfullmäktiges sammanträde. 
 
Enligt Kommunfullmäktiges arbetsordning ska två av Kommunfullmäktiges sammanträden 
förläggas i Torsåker. Planeringen för detta överlämnas till Kommunfullmäktiges presidium. 
 
Sammanträdesdagar 2020 

 Tid Jan Feb Mars April Maj Juni Juli Aug Sept Okt Nov Dec 

KSAU 13:15 14 11 17  12    8 6 3  

KS 08:15 28  3 1 26    22 20 24  

KF 17:30  18 24 22  16    13 10 15 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Linda Höglin, Kanslichef 
KSAU 2019-11-05/ § 101 

Expedieras 
Socialnämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
Hoforshus AB 

Dnr 2019/81 
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Ekonomifunktionen 
Akten 
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§ 145 Information om kostnadsutjämningssystemet 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 
Den kommunalekonomiska utjämningen består av inkomstutjämning, kostnadsutjämning, 
strukturbidrag, införandebidrag och regleringsbidrag/-avgift. 
 
Ett nytt förslag på kostnadsutjämning har tagits fram och överlämnats till regeringen. För-
slaget föreslås träda i kraft år 2020. Syftet är bland annat att utjämna strukturella behov 
och kostnadsskillnader och skapa likvärdiga ekonomiska förutsättningar  
 
Systemet är uppbyggt på olika delmodeller. För varje delmodell beräknas en standardkost-
nad som summeras till en strukturkostnad för varje kommun. Över hundra variabler ingår i 
systemet.  
 
Hofors kommun påverkas positivt av detta nya system på områden som förskola, vuxenut-
bildning och barn med utländsk bakgrund. För de flesta områden får dock kommunen ett 
minskat bidrag, det innefattar bland annat grund- och gymnasieskolan, IFO och äldre-
omsorg. 

Beslutsunderlag 
Muntlig information Yuval Chulati, ekonomichef 
 

Dnr  
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§ 146 Information angående översyn av bolagens ägardirektiv 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 
En utredning av Hoforshus ägardirektiv är påbörjad för att se över deras uppdrag. Inter-
vjuer har skett med ansvariga. 

Beslutsunderlag 
Muntlig information Jonatan Alamo Block, kommunchef 
 

Dnr  
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§ 147 Motion om att anlägga två multisportarenor i kommu-
nen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att bifalla motionen.   

Ärende 
Motionen var uppe för beslut i KSAU 2017-09-12 ärende §112/2017. Ärendet beslutade att 
flyttas över i budgetprocess varpå ärendet utgick, och lades därmed in i investeringsbudge-
ten. I tjänsteskrivelse daterad 2017-09-01 finns ärendet och bakgrund beskrivet i mer de-
talj. 
 
Multiarenan för Torsåker fanns med i investeringsbudget för Fritidsenheten för 2018. Mö-
ten var inbokade med ansvariga från skola och HoforsHus i mitten på mars 2018 för att 
starta upp projektet i Torsåker. Inriktningen vara att göra investeringen i två steg, först 
Torsåker och sedan Hofors. Utifrån det ekonomiska läget kommunen då befann sig i gjor-
des en översyn över vilka investeringar som kunde skjutas upp och fritidschefen fick direk-
tiv från KLG om att investeringen Multiarena Torsåker noterats till ”skjuts upp”.  
 
Multiarenan Torsåker överfördes till 2019 års investeringsbudget för Fritid. Det ekonomiska 
läget har inte förbättrats och det finns i nuläget inte en komplett projektplan för färdigstäl-
lande.  
 
Förvaltningen föreslår att en projektgrupp med representanter från skola, Hoforshus och 
fritid tillsättes och får i uppdrag, att i medborgadialog, ta fram en plan för att genomföra 
projektet i sin helhet. Förvaltningen föreslår vidare att investeringen för Torsåker flyttas 
fram till investeringsbudget för 2021 och att investeringsbudget justeras till att även inne-
fatta en arena i Hofors. Vid upphandling och genomförande kan processen förbättras både 
praktiskt och ekonomiskt om båda arenorna anskaffas vid samma tillfälle.  

Ekonomisk kalkyl 
Full stor arena med måtten 20*40 meter: ca pris 580 000 kr med yta konstgräs. Utöver pri-
set för själva arenan tillkommer kostnad för markberedning då uppställandet av arena med 
konstgräs (eller annat material) kräver bärlager med fall för avrinning av regnvatten. Mer 
fördjupad kalkyl finns i tidigare tjänsteskrivelse.  
 
I investeringsbudget för 2019 fanns 600 000 kr uppsatt vilket motsvarar den större ytan. 
Investeringsbudgeten för 2021 bör då totalbeloppet 1 200 000 kr läggas in för att omfatta 
både Hofors och Torsåker.  

Dnr 2015/81 
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Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen anser att det skulle göra mycket för möjligheten till den spontana idrotten 
och bidra starkt till ökad rörelse hos våra barn och ungdomar att genomföra detta projekt. 
Det ger även en förbättrad aktiv miljö kring våra skolor. Vi ser därför mycket positivt på att 
vi kan slutföra projektet under 2021.  

Jämnställdhetsbedömning 
Utifrån ett jämställdhetsperspektiv ser vi att denna typ av arena skulle nyttjas av både poj-
kar och flickor. Den är även lättillgänglig för de med särskilda behov eller funktionsnedsätt-
ning. Detta eftersom spel/gångytan blir slät och det finns en sarg att hålla sig i och ta stöd 
av. Det är även lätt att ta sig in och ut.  

Beslutsunderlag 
Sarah Winges, tjänsteskrivelse, 2019-04-23 
KSAU 2017-09-12 ärende § 112/2017 
Sarah Winges, tjänsteskrivelse, 2017-09-01 
Motion, Mathias Strand (HOP), 2015-06-15 
KF 2015-06-15 § 100 
KSAU 2019-11-05 / §112 

Expedieras 
Akten 
Fritidsenheten 
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§ 148 Motion om bostadsförsörjningsprogram 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige att: 

 anse motionens första att-sats besvarad 

 avslå motionens andra att-sats. 

Reservationer 
Samuel Gonzalez (V) och Carina Halfvars (V) reserverar sig mot beslutet. 

Ärende 
Vänsterpartiet i Hofors har inkommit med en motion till Kommunfullmäktige där det för-
selås dels att kommunen ska ta fram ett bostadsförsörjningsprogram och dels att stoppa 
utförsäljning av allmännyttans bostäder fram till dess att bostadsförsörjningsprogrammet 
är fastslaget. 
 
Motionären anger bland annat att Hofors kommun genomfört stora utförsäljningar av all-
männyttan de senaste åren med vaga grunder utan ordentlig kontroll över framtiden för 
fastighetens förvaltning. Vidare anför motionären vikten att Hofors kommun under en 
längre tid tvingats riva fastigheter till följd av befolkningsminskningen. Därför anser mot-
ionären att nya tag tas kring situationen och att ett nytt bostadsförsörjningsprogram tas 
fram. Samtidigt ska samtliga försäljningar av allmännyttans fastighter stoppas. 
 
Hoforshus AB har inkommit med ett yttrande kring motionen där det anges att Kommun-
styrelsen redan har beslutat om att ett förslag till ska arbetas fram bostadsförsörjningspro-
gram i Västra Gästrikslands Samhällsbyggnadsnämnds regi. Hoforshus framför vidare att 
nuvarande ägardirektiv ska gälla fram till dess att nya ägardirektiv har tagits fram. Det be-
tyder att Hoforshus även fortsättningsvis ska ges möjlighet att sälja fastigheter under förut-
sättning att Hofors Kommunfullmäktige beviljar det. 
 
Förvaltningens bedömning är att den första beslutsatsen kan anses som besvarad eftersom 
ett bostadsförsörjningsprogram redan är beställt. Det har dragit ut på tiden eftersom det 
krävs att en ny översiktsplan kommer till stånd. Detta av samma skäl som motionären är 
inne på. Hofors kommun har tidigare behövt riva fastigheter på grund av befolknings-
minskning. Den gamla översiktsplanen är skriven just utifrån denna befolkningsminskning.  
Nu verkar den trenden ha brutits och därför behöver en ny översiktsplan tas fram där nya 
bostadsområden fastställs. Då kan också ett nytt bostadsförsörjningsprogram tas fram. 
 
Försäljning av fastigheter regleras i Hoforshus bolagsordning och ägardirektiv. Där fastställs 
bland annat att kommunfullmäktige fattar beslut om försäljning av fastigheter.  Dessa 
ägardirektiv är från 2010 och utgår ifrån den tiden då Hofors krympte. Därför behöver 
dessa ägardirektiv revideras. En reglering av hur en eventuell försäljning av fastigheter ska 
ske bör därför inte föregås av denna revidering av ägardirektiv. Kommunchefen har initie-

Dnr 2019/45 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 36 
(38) 

 Kommunstyrelsen  

 2019-11-19  

 

Justerare Utdragsbestyrkande 

 

rat denna revidering och den förväntas vara klar i början av 2020. Eventuell försäljning av 
fastigheter är en fråga för bolagsordning och ägardirektiv och därmed inte kopplat till bo-
stadsförsörjningsprogrammet. 
 
Med anledning av ovanstående anser förvaltningen att motionens andra att-sats bör av-
slås. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Jonatan Alamo Block, Kommunchef, 2019-10-22 
Yttrande Hoforshus AB 2019-10-21 
Vänsterpartiets motion om att kommunen ska ta fram ett bostadsförsörjningsprogram 
KSAU 2019-11-05/ § 113 

Beslutsförslag under mötet 
Samuel Gonzalez (V) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 
att 

 anse motionens första att-sats besvarad 

 bifalla motionens andra att-sats. 
 
Daniel Johansson (S) föreslår att Kommunstyrelsen beslutar att föreslå Kommunfullmäktige 
att 

 anse motionens första att-sats besvarad 

 avslå motionens andra att-sats. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Samuel Gonzalez (V) förslag till 
beslut samt Daniel Johanssons (S) förslag till beslut. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att Kommunstyrelsen beslutat i enlighet med Daniel Johanssons (S) 
förslag. 

Expedieras 
Hoforshus AB 
Akten 
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§ 149 Rapportering av meddelanden 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapporteringen. 

Ärende 
Rapportering av meddelanden för perioden 2019-10-12 – 2019-11-08: 
 

Löpnr Ärende Avsändare/Mottagare Reg.datum 

1072/2019 KF 2019-10-15/ § 92 Medborgarförslag om 
Lugneån, anmälan 

Kommunfullmäktige 2019-10-21 

1078/2019 Kallelse Västra Gästriklands samhällsbygg-
nadsnämnd 2019-10-22 

VGS 2019-10-23 

1079/2019 Styrelseprotokoll Samordningsförbund Gäv-
leborg 2019-10-11 samt rapport SFG delårs-
granskning 

Samordningsförbund 
Gävleborg 

2019-10-23 

1141/2019 Kallelse till styrelsesammanträde i Hofors-
hus 2019-10-31 

Hoforshus 2019-10-29 

1145/2019 Protokoll VGS 2019-10-22 § 159, § 160 och 
§ 162 

VGS 2019-10-29 

1146/2019 Genomförd internkontrollplan Överförmyn-
darnämnden 

Överförmyndaren 2019-10-29 

1166/2019 Granskning av kommunens delårsrapport 
2019 (med underskrifter) 

Revisionen 2019-10-31 

1168/2019 Begäran om yttrande gällande laglighets-
prövning enligt kommunallagen 

Förvaltningsrätten i 
Falun 

2019-10-31 

1169/2019 Revisionsberättelse Inköp Gävleborg, delår 
2019 

Inköp Gävleborg 2019-10-31 

1170/2019 VGS 191022 § 161 Uppföljning intern kon-
trollplan 2019 VGS 

VGS 2019-10-31 

1173/2019 Protokoll VGS 2019-10-22 VGS 2019-10-31 

1179/2019 Protokoll Hofors Vatten 2019-10-25, inkl. 
Delårsrapport 2019 

Hofors Vatten 2019-11-01 

1180/2019 Protokoll Gästrike Vatten 2019-10-25, inkl. 
Delårsrapport 2019 

Gästrike Vatten 2019-11-01 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Linda Höglin, Kanslichef, 2019-11-08 

Expedieras 
Akten 
 

Dnr 2019/1002 
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§ 150 Rapportering av delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapporteringen av delegationsbeslut. 

Ärende 
Rapportering av delegationsbeslut för perioden 2019-10-12 – 2019-11-08: 
 

Löpnr Ärende Handläggare Reg.datum 

1054/2019 Beslut om aktivitetsbidrag våren 2019 Sim 77 Sarah Winges 2019-10-21 

1080/2019 Yttrande förvaltningsplan 2021-2027 i Bottenhavets 
vattendistrikt (Dnr 537-3151-2019) 

Linda-Marie 
Anttila 

2019-10-23 

1185/2019 Yttrande ang. laglighetsprövning enligt kommunalla-
gen (målnr4940-19) 

Jonatan 
Alamo Block 

2019-11-04 

1188/2019 Yttrande ang. bygglov Hofors 13:119, Gillegatan 1-5 Jonatan 
Alamo Block 

2019-11-04 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, Linda Höglin, Kanslichef, 2019-11-08 

Expedieras 
Akten 
 

Dnr 2019/1001 


